
nds-tk-2011D13694

2011D13694 Inbreng verslag van een schriftelijk overleg 

Binnen de vaste commissie voor Onderwijs, Cultuur en Wetenschap 
hebben enkele fracties de behoefte om vragen en opmerkingen voor te 
leggen over de brief d.d. 16 februari 2011 van de staatssecretaris van 
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap over facultatieve meldplicht bij 
vergunningvrije activiteiten bij stads- en dorpsgezichten (32433, nr. 18). 
Vragen zijn hierna afgedrukt.

De voorzitter van de commissie,
Van Bochove

Adjunct-griffier van de commissie,
Janssen 
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I Vragen en opmerkingen uit de fracties  

1. Algemeen 

De leden van de PvdA-fractie hebben kennis genomen van de reactie van 
het kabinet op de juridische onmogelijkheid van een facultatieve 
meldplicht op het niveau van het Besluit omgevingsrecht bij vergunning-
vrije activiteiten. 

De leden van de D66-fractie hebben kennis genomen van de reactie van 
het kabinet op de facultatieve meldplicht voor vergunningvrije activiteiten. 

2. Juridische mogelijkheid tot facultatieve meldplicht 

De leden van de PvdA-fractie zijn van mening dat eigenaren van 
monumentale panden ook in die gevallen waarin ze nu niet meer 
vergunningplichtig zijn, behoefte hebben aan informatie met betrekking 
tot verbouwingen waarvoor onder de huidige wet geen vergunningsplicht 
meer bestaat. Ook vinden deze leden dat het belangrijk is dat gemeenten 
op de hoogte blijven van de staat van de monumenten binnen de 
gemeentegrenzen. Uit de beantwoording van de staatssecretaris blijkt dat 
het juridisch niet mogelijk is in de algemene maatregel van bestuur ruimte 
te laten voor lokale overheden om desgewenst een lokale meldingsplicht 
in te stellen binnen beschermde dorps- en stadsgezichten voor het 
bouwen op binnenterreinen, alsmede veranderingen van gevels en 
dakvlakken. 
De leden horen graag van het kabinet of het juridisch wel mogelijk is 
gemeenten voor te schrijven een servicemoment met meldingsplicht in te 
richten waar eigenaren van monumenten advies kunnen inwinnen en 
waar eigenaren moeten melden wat hun bouw- of renovatieplannen zijn, 
zoals voorgesteld in de motie van de leden Klijnsma en Jasper van Dijk 

De leden van de D66-fractie lezen in de brief van de staatsecretaris dat er 
geen grondslag in de wet is om tot een facultatieve meldingsplicht te 
kunnen overgaan. Deze leden vragen of de regering bereid is om middels 
een novelle deze mogelijkheid alsnog in de wet te creëren. Zo nee, is de 
kabinet bereid bij de evaluatie van de werking van de aanhangige wet te 
verkennen of een dergelijke facultatieve regeling in de praktijk wenselijk 
blijkt, zo vragen de leden. 

3. Gemeentelijk niveau 

De leden van de PvdA-fractie vragen op welke wijze gemeenten op de 
hoogte blijven van de staat van de monumenten en of er eventueel een 
andere manier is om dit te bereiken. Is de staatssecretaris het met deze 
leden eens dat het belangrijk is dat gemeenten de staat van hun 
monumenten goed kennen en dat advies voor eigenaren van 
monumenten van groot belang is voor behoud en onderhoud van deze 
monumenten? De leden vragen welke instrumenten de gemeente zelf tot 
haar beschikking heeft om op de hoogte te blijven van de staat van de 
monumenten en als gemeente te sturen op behoud van monumenten 
binnen de gemeentegrens. Mogen gemeenten zelf een meldingsplicht 
opleggen aan eigenaren van monumenten en wat is de beleidsvrijheid 
van gemeenten in deze, zo vragen deze leden. 

De leden van de D66-fractie lezen dat de staatssecretaris stelt dat 
verscheidenheid in gemeentelijk handelen niet de voorkeur heeft van het 
kabinet. Deze leden vragen hoe het kabinet reageert op de stelling van 
gemeentebesturen dat situaties in verschillende gemeenten in zichzelf al 
verschillend zijn en dat ook de samenstelling van de lokale democratische 
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instituties per gemeente verschilt. Rechtvaardigt dit volgens het kabinet 
dat er op dit punt een keuzevrijheid voor gemeenten moet zijn, zo vragen 
de leden. 

II Reactie van de Staatssecretaris 
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